
Protokół  Nr LXI/2014

 z Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 30 października  2014 roku

w sali Urzędu Miejskiego.

       

Ustawowa liczba Radnych – 21 

Obecnych na Sesji             - 20

                          Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad  LXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu LX Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja o przygotowaniu miasta do okresu zimowego.
5. Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem
    działań na rzecz pozyskiwania inwestorów tworzących nowe miejsca pracy.
6. Rozpatrzenie uchwał:
    1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2014 rok,
    2/ w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Środowiskowego Domu Samopomocy
        w Łowiczu,
    3/ w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych zabudowanych  budynkami 
        i urządzeniami kotłowni oraz urządzeń liniowych stanowiących własność Gminy Miasta 
        Łowicza,
    4/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia 
        opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania oraz 
        sposobu ich pobierania,
    5/ w sprawie przyjęcia raportu z wykonania „ Programu ochrony środowiska dla miasta 
        Łowicza w latach 2009-2016”  za lata 2012-2013,
    6/ w sprawie uchwalenia „ Programu ochrony Środowiska dla miasta Łowicza na lata 
        2014- 2017 z uwzględnieniem lat 2018-2021”,
    7/ w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach 
        zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których przedmiotem 
        są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza,
    8/ w sprawie zmiany  uchwały Nr V/46/2007 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 23 stycznia
        2007 roku w sprawie nadania statutu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej w Łowiczu, 
        zmienionej uchwałą Nr VII/40/2011  Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia  24 lutego 2011  
        roku,
    9/ zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
        mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza oraz przyjęcia regulaminu wynajmu  
        lokali mieszkalnych „Mieszkanie dla młodych”,
10/ w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
       przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny Górki, fragment położony 
       w rejonie ulic Łęczyckiej –Rzemieślniczej-Chabrowej.
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 7. Analiza oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Łowiczu 
      oraz Dyrektorów jednostek i pracowników Urzędu Miejskiego za 2013 rok.
 8.  Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
 9.  Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10. Zakończenie obrad  LXI  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1 

Otwarcia  obrad  LXI  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  w  Łowiczu  Radny  H.  Zasępa.  Powitał  Radnych  oraz  zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława  Bończaka,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego  Pana  Janusza
Michalaka, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską,
Skarbnika  Miasta  Pana  Arkadiusza  Podsędka,  Naczelników  Wydziału,  Radcę  Prawnego
Katarzynę  Kranik  Saleh,  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  przedstawicieli  mediów.
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że na Sesji Rady Miejskiej  obecnych jest 20
Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek 
obrad  LXI Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim  
zaproszonym. Poinformował,  że  wpłynęła  autopoprawka  do  projektu  uchwały  w  sprawie
zmian  budżetu  Miasta  Łowicza  na  2014  rok.  Zaproponował  przyjęcie  powyższej
autopoprawki do porządku obrad.  
      Radni uwag, pytań oraz  innych propozycji nie zgłosili.

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  jednogłośnie
autopoprawkę do porządku obrad.

Na dzisiejszą  Sesję Rady Miejskiej zaproszono Pana Wojciecha Urbanka, któremu  kwiatami
i  specjalnym  listem  podziękowano   za  pomoc  i  wsparcie  przy  organizacji  inauguracji
Ogólnopolskich  Czwartków  Lekkoatletycznych  w  Łowiczu.  Podziękowano   za  szereg
inicjatyw  gospodarczych,  sportowych  społecznych  i  kulturalnych   oraz   za  nieocenione
działania jako Prezesa „Czyń Dobro” na rzecz budowy Domu  Pogodnej Starości. 
             

Ad. 3.
Protokół  z  LX  Sesji został wyłożony  w Biurze Rady Miejskiej 
oraz na Sali obrad. 
Sekretarzem LXI  Sesji  był Radna Ewa Zbudniewek. 
Sekretarz Sesji oraz pozostali Radni uwag do protokołu nie zgłosili. 

2



Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził , że skoro uwag nie zgłoszono.
     Protokół  LIX  Sesji został   przyjęty  bez  zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza  LXI /Sesji Rady Miejskiej zaproponował  
Radnego Tadeusza Żaczka, który wyraził zgodę .
                          

Ad.4.
Informację  o przygotowaniu miasta do okresu zimowego – przedstawił
 Pan Grzegorz Gawroński Zastępca  Naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych.

( stanowi złącznik)
Radni uwag, pytań nie zgłosili.                                          
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.
Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.

( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że  Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.
 
Ad.5.

Informację  o sytuacji na lokalnym rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem  
działań na rzecz pozyskiwania inwestorów tworzących nowe miejsca pracy - 
przedstawiła Pani Martyna  Szpiek – Górzyńska Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  oraz 
Pan Krzysztof Jan Kaliński  Burmistrz Miasta.

( stanowi załącznik)

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta – poinformował ,  że  w 2007 roku  Rada 
Miejska podjęła uchwałę o  pomocy de minimis  i o pomocy regionalnej,  ogółem z tej 
pomocy skorzystało 5 firm  i powstało 400 nowych miejsc pracy, kwota 3 179911 zł pozostała
u przedsiębiorców. Z pomocy regionalnej w 2011roku skorzystały dwie firmy: Syntex i Unitet
Oilfield powstało ok. 300 miejsc pracy na kwotę 2 603 064 zł. 
Następną formą pomocy są  umorzenia i rozłożenie na raty  należności podatkowych  dot. 
firm Arenda i Opakomet sp. z o. o. w wyniku tych działań udało się stworzyć 14 nowych 
miejsc pracy. 
Miasto utrzymuje niskie stawki podatku od nieruchomości, które stanowią 80% stawek 
maksymalnych, co jest korzystne dla lokalnych przedsiębiorców.
Prowadzone są działania  na rzecz osób dojeżdżających  do pracy w Warszawie  w wyniku 
których powstanie  ogrodzony i oświetlony parking na 182 miejsca z wydzielonym
 i zadaszonym miejscem na rowery przy dworcu PKP.
 Dzięki staraniom miasta na wniosek mieszkańców został przywrócony pociąg Inter City.
Miasto prowadzi dobrą współpracę z lokalnymi przedsiębiorcami okazując przychylność
 w zmianach planu zagospodarowania przestrzennego , wykupując grunty i poszerzając Strefę
Ekonomiczną . Prowadzone miejskie inwestycje  w latach 2008- 2012 pobudziły lokalny 
rynek pracy . 
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 Miasto  zatrudnia w swoich wszystkich agendach  łącznie   ok. 860  osób i to zatrudnienie 
udało się utrzymać, nie zlikwidowano żadnego przedszkola i żadnej szkoły. 
Wyjściem naprzeciw dojeżdżającym do pracy będzie niebawem Łódzka Kolej 
Aglomeracyjna,  która ruszy 1 grudnia 2014 roku. 
Urząd Miejski jako zakład pracy przyjmuje na staże, w 2013 r przyjęto 10 osób , w roku 2014
przyjęto 8 osób. 
Podziękował za dobrą współpracę z Powiatowym Urzędem  Pracy.
Radny Robert Wójcik – stwierdził , że chyba nie to chodziło ponieważ tematem  Sesji jest:
„Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem
działań na rzecz pozyskiwania inwestorów tworzących nowe miejsca pracy.”
O nienajlepszej sytuacji na lokalnym rynku pracy świadczą dane statystyczne GUS.
W  roku 2012 z Łowicza   ubyło 1018 mieszkańców,  dla porównania w Skierniewicach ubyło
228  mieszkańców a w Rawie Mazowieckiej tyko 57 mieszkańców . 
Mieszkańcy Łowicza wyprowadzili się z miasta w poszukiwaniu pracy.
Zapytał  jakie zagrożenia  na lokalnym rynku pracy widzi PUP i co należałoby zrobić, aby te 
zagrożenia zminimalizować?
Pani Martyna Szpiek –Górzyńska  Dyrektor PUP – poinformowała, że wyjeżdżanie za 
praca nie jest niczym nowym i jest to problem wielu województw. W województwie 
Opolskim wyjechało tak dużo ludzi, że istnieje obawa o utratę   statusu województwa. 
Głównym zagrożeniem na lokalnym rynku pracy  jest brak nowych miejsc pracy, stałych 
miejsc pracy. Brakuje nowego inwestora , który  stworzyłby  miejsca pracy na co najmniej 
rok. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta –  stwierdził że Radny Wójcik zbyt wybiórczo 
potraktował  jego  wypowiedź,  zbyt mało się mówi o problemie  demograficznym. 
W Polsce jest dramat demograficzny.  Na 224 państwa na świecie  i terytoria zależne Polska 
jest na 212 miejscu  jeśli chodzi o dzietność. Wskaźnik  dzietności  w Polsce wynosi 1,3 % 
powiat łowicki jest na 22 miejscu i  wskaźnik wynosi 3,4%.
Najbardziej  wymierającym  miastem jest Łódź, w 1988 roku   było 854 000 mieszkańców , 
w 2014r – 708 000  mieszkańców, w 2030  ma być 578 000  mieszkańców. 
W roku 2030 w województwie łódzkim  spadnie liczba osób w wieku produkcyjnym o 40%.
W Łowiczu zmniejsza się liczba ludności od 1996 roku, pomimo że miasto stworzyło dobrą 
atmosferę dla posiadania dzieci i rodzin wielorodzinnych. Mimo to dominuje zachodni styl 
życia dobry samochód , ładne mieszkanie i 1 dziecko. 
Radny Robert Wójcik -  zwrócił uwagę na fakt, że w tej kadencji Rady Miejskiej  nie 
powstał  ani jeden blok mieszkalny a człowiekowi potrzebny jest dach nad głową i praca. 
Polki w Anglii chętnie rodzą dzieci, ponieważ mają pracę i zabezpieczenie socjalne. Przyznał 
że w tym zakresie  potrzebne są rozwiązania systemowe, ale w mieście skala wyludniania jest
duża. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta – stwierdził ,że Polki rodzą mniej niż rodowite 
Angielki i Irlandki. Do pracy do Anglii pojechali ludzie młodzi,   którzy powinni mieć dzieci  
i je mają .
Zaapelował aby nie robić na dzisiejszej Sesji Rady  kampanii wyborczej.
Radny Michał Trzoska -   z zadowoleniem zauważył, że w mieście  dostrzegany jest 
problem ludzi młodych dojeżdżających do innych miast, że planowany jest wreszcie duży 
parking przy dworcu PKP i program dla młodych pozwalający kupić mieszkanie. 
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Poinformował że połowa bezrobotnych to ludzie do 35 roku życia. Wśród bezrobotnych  
13,3% posiada wykształcenie wyższe, zatem wyższe wykształcenie nie jest gwarantem dobrej
pracy. 
Należy zastanowić się jak kształcić młodych pod względem  zawodowym i skonstruowaniem 
systemu edukacyjnego tak, aby młodzi ludzie po skończeniu szkoły  posiadali pracę. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta –przyznał rację swojemu przedmówcy,  że 
wspólnie z powiatem  należy rozważyć nowe kierunki kształcenie młodzieży i dostosować do 
rynku pracy.  
Pani Martyna Szpiek –Górzyńska  Dyrektor PUP – poinformowała, że ustawodawca  
planuje wprowadzić  bon zasiedleniowy na 6 miesięcy. Od początku 2014 r osoba bezrobotna 
może otrzymać, w ramach rządowego wsparcia, bon na zasiedlenie,  jeśli znajdzie pracę 
oddaloną co najmniej o 80 km od dotychczasowego miejsca zamieszkania. 
Jeśli chodzi o kształcenie  to należy się kształcić przez całe życie aby móc się dostosować do 
rynku pracy.  
Radny Jan Kośmider – zapytał o koszt  parkingu przy dworcu PKP ?
Radny Michał Trzoska-  zapytał,  jak liczona  jest odległość od miejsca zamieszkania  np. 
odległość wg. PKP do Warszawy wynosi ponad 80 km,  natomiast wg. GPS mniej. 
Radny Tadeusz Żaczek – od 2013r w  mieście   funkcjonuje Łowickie   Centrum Kształcenia
Ustawicznego które kształci w 252 zawodach. Jako szef  ŁCKU promuje i poszukuje 
chętnych chcących się kształcić w nowych zawodach . W Łowiczu uczniowie kształcą  się 
 np. w kierunku technik usług kosmetycznych, opiekun medyczny, koszykarz- plecionkarz
 ( jest to jedyna taka szkoła w Polsce) . Nie jest łatwo znaleźć 20 osób chętnych kształcić się 
w nowych zawodach. 
Radny Robert Wójcik -  nawiązał do wypowiedzi Radnego Trzoski  który mówił o 
„programie  dla młodych pozwalającym kupić mieszkanie.” To nie tak , ten program określa 
zasady przyznawania mieszkań komunalnych . 
Radny Michał Trzoska- stwierdził, że użył  skrótu myślowego. 
Pani Martyna Szpiek –Górzyńska  Dyrektor PUP- poinformowała ,że odległość  do 
Warszawy   kwalifikuje  przyznanie bonu zasiedleniowego.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta – poinformował, że na parking nie ma jeszcze 
kosztorysu , ale koszt szacowany jest łącznie z oświetleniem na ok. 1.000 000 zł.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.

( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że  Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.
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 Ad.6.
Rozpatrzenie uchwał: 
 1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2014 rok wraz 
z autopoprawką – przedstawi Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

( stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik -   zapytał o inwestycje, których wykonanie jest zagrożone w tym 
roku.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta – poinformował, że  przedłuża się wykonanie 
kanalizacji deszczowej i sanitarnej w ul. Grunwaldzkiej ,ul. Cichej i Wierzbowej występują 
problemy z dokumentacją. W ulicy Armii Krajowej są problemy z istniejącą   od II wojny 
światowej kanalizacją poprzerastaną korzeniami drzew. Wydłuża się budowa kanalizacji 
w ul. Łódzkiej. Pozostałe inwestycje zostaną wykonane W dniu 4 listopada  br. zostanie 
rozstrzygnięty przetarg na rewitalizację Parku im. A. Mickiewicza, prace rozpoczną się już 
w grudniu br. czego nie  planowano. 
Zapewnił Radnych z osiedla Dąbrowskiego, że 40 0000 zł z budżetu obywatelskiego zostanie 
w tym roku zaangażowane  w Parku im A. Mickiewicza. 
Radny Robert Wójcik – zapytał o powody przedłużania się budowy  kanalizacji w ul. 
Łódzkiej.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta –poinformował ,że  powodem przedłużania się 
prac jest nieprzeciętnie trudny teren, występują problemy z odwadnianiem przy budowie 
przepompowni przy Ogródkach Działkowych. Długo trwały uzgodnienia i wyrażanie zgody 
na wejście na poszczególne grunty , nadmienił że jest tam  aż 140 właścicieli . 
Pan Grzegorz Pełka – poinformował , że w dniu wczorajszym udało się wreszcie postawić 
studnię , występują  drobne problemy z właścicielami gruntów ale już nie ma zagrożenia 
wykonania tej inwestycji. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta (bez autopoprawki) – przedstawił  
Przewodniczący Komisji  Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów  (bez autopoprawki)– przedstawiła Przewodnicząca 
Komisji Radna Wanda Białas.

( stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/417/2014    

2/Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Środowiskowego Domu
Samopomocy w Łowiczu – przedstawiła Pan i Urszula Marszałek Dyrektor Środowiskowego
Domu Pomocy.

( stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

6



Opinię  Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Leszek Plichta.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/418/2014   

3/Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych 
zabudowanych  budynkami  i urządzeniami kotłowni oraz urządzeń liniowych 
stanowiących własność Gminy Miasta  Łowicza – przedstawił 
Pan Grzegorz Gawroński Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.

( stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/419/2014   

4/Projekt uchwały  zmieniającej  uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego 
Parkowania, wprowadzenia  opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie 
Płatnego Parkowania oraz  sposobu ich pobierania - przedstawił  Pan Grzegorz 
Gawroński Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych.

( stanowi załącznik)
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.

( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa – zapytał, czy powyższe zwolnienia  z opłaty 
dotyczyć  będą tylko mieszkańców Łowicza?
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Pan Grzegorz Gawroński Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych – 
poinformował  że zwolnienia dotyczą wszystkich osób niepełnosprawnych.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/420/2014   

 5/Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania „ Programu ochrony 
środowiska dla miasta  Łowicza w latach 2009-2016”  za lata 2012-2013 – przedstawił 
Pan Grzegorz Gawroński Zastępca Naczelnika Wydziału  Spraw Komunalnych.

( stanowi załącznik)

Raport  z wykonania „ Programu ochrony środowiska dla miasta  Łowicza w latach 
2009-2016”  za lata 2012-2013 – przedstawiła Pani Elżbieta Wójcik Konsultant  ds. ochrony 
środowiska z Firmy EKO- EFEKT

( stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/421/2014   

6/Projekt uchwały  w sprawie uchwalenia „ Programu ochrony Środowiska dla miasta 
Łowicza na lata 2014- 2017 z uwzględnieniem lat 2018-2021” –  przedstawi Pan Grzegorz 
Gawroński Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych.

( stanowi załącznik)
„ Program  ochrony Środowiska dla miasta Łowicza na lata 2014- 2017 
z uwzględnieniem lat 2018-2021”  – przedstawi  Pani Elżbieta Wójcik Konsultant  ds. 
ochrony środowiska z Firmy EKO- EFEKT

( stanowi załącznik)
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Pani Elżbieta Wójcik Konsultant  ds. ochrony środowiska z Firmy EKO- EFEKT – na  
wspólnym posiedzeniu Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta i Komisji Budżetu
 i Finansów  Radny Robert Wójcik pytał,   czy miastu nie grożą kary za zrzucanie ścieków nie
spełniających  kryteriów zawartych w dyrektywach unijnych  dot. to  miejskiej oczyszczalni 
ścieków. Poinformowała, że ten zakres działalności nadzoruje  i kontroluje Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska. Zakład Usług Komunalnych  składa stosowne 
sprawozdania w tym zakresie . 
Radny Michał Trzoska – zapytał czy   „ Program ochrony Środowiska dla miasta Łowicza 
na lata 2014- 2017 z uwzględnieniem lat 2018-2021” spełnia wymogi Programu Gospodarki 
Niskoemisyjnej? Spełnienie   tych wymogów pozwala na pozyskiwanie środków 
zewnętrznych.
Pani Elżbieta Wójcik Konsultant  ds. ochrony środowiska z Firmy EKO- EFEKT- 
poinformowała że Program Gospodarki Niskoemisyjnej powinien zostać przyjęty odrębnym 
dokumentem. Program ochrony środowiska  zawiera ogólne zadania redukcji  niskiej emisji
ze źródeł indywidualnych. Na realizację Programu Gospodarki Niskoemisyjnej można 
pozyskać środki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Radny Robert Wójcik- poinformował ,że Polska wchodząc do Unii Europejskiej w 2004 
roku wzięła na siebie  pewne zobowiązania. Dyrektywy unijne  w tym zakresie  narzucają 
pewne normy dla oczyszczalni ścieków komunalnych. Głównie chodzi o ograniczenie 
wywozu ścieków osadowych na wysypisko odpadów, dot. to zawartości  wody w tym 
osadzie, aby nie przekraczała 50% , na miejskiej oczyszczalni ścieków zawartość wody
 w osadzie przekracza 80%. Dlatego  należy zmodernizować łowicką oczyszczalnię ścieków 
w tym zakresie do końca 2015 roku .W przypadku nie wykonania takiej inwestycji zostaną 
nałożone kary , które będą ponosiły gminy , podano przykład miasta stołecznego Warszawy, 
że w przypadku  nałożenia takiej  kary cena wody i ścieków wzroście w z 7,60 zł do 60 zł za 
m3.
Pan Janusz Michalak  Dyrektor ZUK -  potwierdził , że istotnie  takie  są  przepisy. Miejska
Oczyszczalnia Ścieków nie wywozi swoich osadów na wysypisko odpadów, odbiera je firma 
posiadająca stosowne zezwolenia  na utylizację tych odpadów. Uwodnienie miejskich osadów
wynosi w granicach 75%-78%. Poinformował że na ukończeniu jest projekt dot. gospodarki 
osadowej. 
Radny Robert Wójcik- zapytał czy po 2015 roku  ta firma  będzie mogła  nadal odbierać  
odpady?
Pan Janusz Michalak  Dyrektor ZUK – poinformował że to są normy ustalone dla 
składowisk odpadów. ZUK zawiera roczne umowy na odbiór odpadów ale firmy startujące 
w przetargach posiadają stosowne zezwolenia do 2017 roku. 
Wyraził nadzieję że w przyszłości osady będą suszone na miejskiej oczyszczalni ścieków.
Radny Michał Trzoska – złożył wniosek ( ustny) o przygotowanie Programu Gospodarki 
Niskoemisyjnej  celem przyjęcia przez Miejską Radę. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.
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( stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         19 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/422/2014   

Przewodniczący Rady Henryk Zasępa – zarządził 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
7/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 
po umowach  zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których 
przedmiotem  są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta 
Łowicza -  przedstawiła Pani Anna Gajewska  Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

( stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.

( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         19 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/423/2014  

 8/Projekt uchwały  w sprawie zmiany  uchwały Nr V/46/2007 Rady Miejskiej
 w Łowiczu z dnia 23 stycznia  2007 roku w sprawie nadania statutu Zakładowi 
Gospodarki Mieszkaniowej w Łowiczu, zmienionej uchwałą Nr VII/40/2011  Rady 
Miejskiej w Łowiczu z dnia  24 lutego 2011 roku – przedstawiła Pani Alina  Guszlewicz  
Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych i Działalności Gospodarczej.

( stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię  Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Leszek Plichta.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/424/2014 

 9/Projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza oraz przyjęcia 
regulaminu wynajmu  lokali mieszkalnych „Mieszkanie dla młodych” wraz 
z autopoprawką  – przedstawiła Pani Alina Guszlewicz  Naczelnik Wydziału Spraw 
Lokalowych i Działalności Gospodarczej.

( stanowi załącznik)

Pani Alina Guszlewicz  Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych i Działalności 
Gospodarczej -   poinformowała że autopoprawka dotyczy zapisu  $7  ust. 1 : w pkt.1a 
zamiast  nie mniej niż 300%  najniższej emerytury  będzie wpis  nie mniej niż 200%  
najniższej emerytury.  W pkt 2a  nie mniej niż 200%  najniższej emerytury  będzie wpis  nie 
mniej niż 150%  najniższej emerytury. W pkt 3a nie mniej niż 180%  najniższej emerytury  
będzie wpis  nie mniej niż  150%  najniższej emerytury.

Radny Michał Trzoska – zapytał  o $4 regulaminu  jaka to będzie kwota? Jakie są 
planowane faktyczne kwoty wynajmu tych mieszkań?
Zapytał również o $ 13 dot.  wysokości kaucji mieszkaniowej jego zdaniem 12 krotność  
miesięcznego czynszu będzie zbyt wysoka zaproponował aby była to 3 krotność lub
 6 krotność miesięcznego czynszu. 
Radny Robert Wójcik  - przypomniał, że posądzano go na dzisiejszej Sesji  o kampanię 
wyborczą . Przedłożony projekt uchwały jest ewidentnie „kiełbasą  wyborczą”  w jego ocenie 
jest to „gniot prawny” . Jest zdziwiony, że Radny Trzoska jako prawnik  tego nie zauważył .
W $ 8 pkt 3  mówi się o załączniku  do regulaminu , takiego załącznika nie ma nikt z 
Radnych takiego załącznika nie otrzymał . Burmistrz przedkłada Radzie niekompletny projekt
uchwały robiony na kolanie. Zapytał  czy Burmistrz widział, co podpisał,  w projekcie brak 
jest oceny punktowej wniosków , raz używa się nazwy Komisja Mieszkaniowa  a raz Komisja
Mieszkaniowa i Socjalna. 

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- stwierdził, że nie potrzebnie  wypowiedzi Radnego 
Wójcika towarzyszą aż takie negatywne emocje. Stwierdził, że projekt uchwały nie jest 
kampanią ani „kiełbasą wyborczą” , przykro, że Radny  to nazwał „gniotem”. Stwierdził,  że 
widział przedłożony projekt, który negatywnie  ocenił Radny , szkoda że nie zgłosił żadnych 
propozycji. Miasto co pewien czas posiada wolne  mieszkania komunalne   w blokach
 na ul. Armii Krajowej , ul. Starzyńskiego 1, os. Kostka.  

Radny Robert Wójcik  - zwrócił się do Przewodniczącego Rady,   że Burmistrz wniósł pod 
obrady Rady niekompletny projekt uchwały , brakuje  załącznika do regulaminu . Jako Radny
ma głosować nad czymś czego nie otrzymał  i jeszcze czyni się zarzuty. 
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  intencją regulaminu jest podjęcie konkretnych działań
 stworzenie i zaspokojenie  potrzeb mieszkaniowych dla młodych ludzi , jeśli są jakieś usterki
to zostaną one wyjaśnione i naprawione.
Rada  Miejska jest władzą uchwałodawczą i niejednokrotnie podczas obrad Sesji tworzono 
podobne zapisy na bieżąco. 
Radna Ewa Zbudniewek-  zapytała, czy nowo zawarte małżeństwo ludzi po 60 r.ż. .jest 
młodym małżeństwem , które może ubiegać się o mieszkanie dla młodych.
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa – zarządził  kilkuminutową przerwę. 
Po przerwie. 
Załącznik  do regulaminu  został skserowany i rozdany wszystkim Radnych. 
Pani Alina Guszlewicz  Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych i Działalności 
Gospodarczej –odczytała treść załącznika . 

( stanowi załącznik)
Pani Alina Guszlewicz- odniosła się do uwag zgłoszonych przez Radnego Trzoskę, 
wysokość  3%  stawki wartości odtworzeniowej   wynosi 8,65 zł za m2, stawkę  określi 
Burmistrz odrębnym zarządzeniem. Poinformowała ,że  wszystkie osoby ubiegające się
 o przyznanie  mieszkania komunalnego płacą kaucję  w  wys. 12 krotności miesięcznego 
czynszu. Mieszkania dla młodych  kierowane są do osób gdzie istotnym kryterium jest 
dochód , kaucja ta zabezpiecza wynajmującego. 
Radny Michał Trzoska – stwierdził że Radny Wójcik mu schlebia  ale mimo swojego 
wykształcenia   nie ma obowiązku  opiniowania  projektów uchwał. Jeśli chodzi o  spór 
definicji to prawodawca zastosował klauzula generalną–wyrażenie niedookreślone, zawarte 
w akcie normatywnym, umożliwiające zastosowanie pewnego stopnia dowolności .
 Jest również katalog otwarty  pokazujący dobra wolę ze strony  prawodawcy. 
Przekazany załącznik rozwiewa wszelkie wątpliwości. 
Radny Robert Wójcik- podziękował za pouczenia. Zapytał do czego odnoszą się te 
odnośniki 1,2 w załączniku. 
Pani Alina Guszlewicz- poinformowała że odnośniki  dotyczą uwagi.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – przeprosił, że przez niedopatrzenie, że ten załącznik 
nie trafił wcześniej do Radnych , za co przeprosił. 
Radny Władysław Michalak -  stwierdził że niekompletny projekt jest czymś innym niż 
„ gniotem”.

Radny Robert Wójcik- faktem jest, że załącznika nie było, zgłosił  wniosek, aby w § 11. 

zapisać- Komisja Mieszkaniowa i Socjalna. 

Radny  Michał Trzoska- zgłosił wniosek, aby w  §13 wpisać: „6 krotność  miesięcznego 

czynszu”.
Wiceprzewodniczący Piotr Gołaszewski -   poinformował ,że zawodowo pracuje z dziećmi 
niepełnosprawnymi  i nie odpowiada mu zapis  w załączniku pkt . 14 „ wnioskodawca 
zamieszkujący z dzieckiem  posiadającym orzeczoną niepełnosprawność narządu ruchu, 
popartą  odpowiednim dokumentem wydanym przez organ do tego uprawniony”. Jego 
zdaniem chore dziecko na autyzm nie jest świadome  to taka rodzina tego punktu nie spełni. 
Zgłosił wniosek, aby z powyższego pkt. 14 wykreślić „narządu ruchu”.
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Radna Ewa Zbudniewek – szkoda że  na posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej 
Radni nie mieli tego złącznika  nie było by na dzisiejszej Sesji wzajemnego obrażania się
 i tej dyskusji, jest to ostatnia Sesja Rady Miejskiej w tej kadencji.
Poparła wniosek o ustalenie kaucji w wysokości „6 krotności  miesięcznego czynszu” oraz 
wniosek o wykreślenie narządu ruchu z pkt 14.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – stwierdził że szkoda ,że  nikt na Komisji 
Mieszkaniowej i Socjalnej nie zwrócił uwagi  na  brak  załącznika, na pewno został by 
on niezwłocznie uzupełniony. 
Radny Jacek Haczykowski – o  to samo chciał zapytać, szkoda że na posiedzeniu Komisji 
Mieszkaniowej i Socjalnej nikt nie zauważył że brakuje załącznika.
Radny Robert Wójcik -  przez takie uwagi poczuł się znowu pouczany, w komisji jest 
większość radnych z koalicji  to Przewodniczący Komisji powinien zadbać o to aby ten 
załącznik był. 
Radny Leszek Plichta – przypomniał że Komisja Mieszkaniowa i Socjalna jednogłośnie  
pozytywnie  zaopiniowała ten projekt uchwały.
Radny Ryszard Szmajdziński- zwrócił się do Burmistrza, aby własnych błędów i 
nieudolności nie przerzucał na innych, jest to metoda stosowana na Radnych od 8 lat. 
Radny ma takie prawo i może pytać wtedy kiedy chce, może na posiedzeniu komisji może na 
Sesji. Należy zakończyć dyskusję, faktem jest, że projekt uchwały jest nie kompletny. 
Radna Ewa Zbudniewek- zwróciła się  o zakończenie dyskusji w tym temacie bo oprócz 
wzajemnego obrażania się nic nowego nikt nie wniesie. Należy przegłosować zgłoszone 
wnioski i poddać pod głosowanie projekt uchwały. 
Pani Alina Guszlewicz Naczelnik WLD-  nawiązała do wysokości kaucji, różnicowanie 
w tym momencie wysokości kaucji  byłoby zbyt dużym przywilejem,  stawka  kaucji tj. 
8zł x powierzchnia mieszkania  to nie jest zbyt wysokie zabezpieczenie. 
Stwierdziła że brak załącznika  to jej wina przez nieuwagę nie przekazała go do Biura Rady 
wraz z projektem uchwały, przeprosiła wszystkich za własne niedopatrzenie. 
Przewodniczący Rady H. Zasępa – zapytał Radnego Trzoskę czy podtrzymuje swój wniosek
. 
Radny  Michał Trzoska- stwierdził że posiada na ten temat zbyt mało informacji. 
Pani Joanna Mika Dyrektor ZGM- wprowadzenie 6 krotność  miesięcznego czynszu dla 
tzw. wolnorynkowego wynajmu to wynajmujący o niższych dochodach będą musieli wpłacić 
wyższą kaucję  niż osoby posiadające wyższe dochody. Przy mieszkaniach dla młodych 
byłyby  wyższe opłaty i powinny być wyższe zabezpieczenia w postaci wyższej kaucji na 
ewentualne nie regulowanie czynszu.
Radny  Michał Trzoska-wycofał swój wniosek. 
Pani Alina Guszlewicz -  poinformowała, że zapis o dziecku   z niepełnosprawnością  
narządu ruchu  zastosowano ponieważ  taka niepełnosprawność najczęściej  wymaga 
dodatkowej powierzchni.
Wiceprzewodniczący Piotr Gołaszewski -- stwierdził ,że wiele chorób genetycznych takich 
jak autyzm, zespół Dauna, gdzie dziecko jest sprawne ruchowo ale nie jest świadome , nie 
można dyskryminować chorych dzieci. Ponowił  i podtrzymał swój wniosek. 
Pani Alina Guszlewicz – trudno się odnieść  do niepełnosprawności od strony medycznej
i to ocenić. Nie każda niepełnosprawność wymaga dodatkowej powierzchni. Czy   
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niewidomemu dziecku  potrzebny jest dodatkowy pokój, chyba nie  , dlatego ograniczono się 
do niepełnosprawności narządu ruchu. 
Radny Robert Wójcik – chodzi o to aby były dodatkowe punkty za niepełnosprawność 
ruchową. 
Radny Tadeusz Żaczek- poparł wniosek Radnego Gołaszewskiego. 
Przewodniczący Rady H. Zasępa – poddał  pod głosowanie wniosek Radnego 
Gołaszewskiego  aby z pkt. 14 wykreślić „narządu ruchu”.

18 „za”, 0„przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Rada większością głosów  przyjęła wniosek
Przewodniczący Rady H. Zasępa – poddał  pod głosowanie wniosek Radnego R. Wójcika  
aby w $ 11 zapisać: Komisja Mieszkaniowa i Socjalna. 

20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Rada  jednogłośnie przyjęła wniosek

 Opinię  Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił  Przewodniczący Komisji Radny 
Leszek Plichta.

( stanowi załącznik)
Przewodniczący  Rady  Miejskiej zaproponował  przegłosowanie  projektu  uchwały  wraz
przyjętymi  wnioskami:

                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr LXI/425/2014 

 10/ Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania  przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny Górki, 
fragment położony  w rejonie ulic Łęczyckiej –Rzemieślniczej-Chabrowej –  przedstawiła
Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

( stanowi załącznik)
Radni pytań , uwag  nie zgłosili. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta  – przedstawił  Przewodniczący Komisji  
Radny Jacek Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
Radna Wanda Białas.

( stanowią  załączniki)
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Ad. 7. 

Analizę oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Łowiczu  oraz 
Dyrektorów jednostek i pracowników Urzędu Miejskiego za 2013 rok-przedstawili: 
Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Henryk Zasępa oraz   Burmistrz Miasta Pan Krzysztof 
Jan Kaliński.

( stanowią załączniki)
Radni pytań , uwag  nie zgłosili.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że  Rada Miejska przyjęła powyższe analizy 
do wiadomości.

Ad. 8.  

Informację  o działalności Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami – 
przedstawił Burmistrz Miasta Pan Jan Krzysztof Kaliński.

( stanowi załącznik)

Radni pytań , uwag  nie zgłosili.                                   
Przewodniczący Rady  stwierdził  , że  Rada Miejska przyjęła  informację 
do wiadomości.

Ad.9. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  że odpowiedzi  na interpelacje  i  wnioski
zgłoszone na poprzedniej sesji zostały udzielone w odpowiednim terminie.
Radny Robert Wójcik –  poinformował, że otrzymał odpowiedź w sprawie  ekspertyzy ścian
Pływalni Miejskiej , zacytował  ostatnie zdanie: cyt. „Niezbędny jest remont elewacji ścian 
zewnętrznych, pokrycia  dachowego oraz unowocześnienie  i zwiększenie sprawności 
instalacji.”
Radny Marek Boroski-  poinformował, że Radnym  jest od  5 miesięcy, do Rady wszedł za 
Radnego Grzegorza Michalaka,  podziękował   kolegom za życzliwe  przyjęcie go w poczet 
Radnych , podziękował za życzliwą atmosferę Burmistrzowi Miasta  Paniom z Biura Rady, 
Naczelnikom Wydziałów, Dyrektorom jednostek oraz mediom. 
 Radny Jan Kośmider – stwierdził, że jest nie usatysfakcjonowany odpowiedzią na  wniosek
o zabezpieczenie  Czerwonej Góry  przed zalewaniem drogi, odczytał treść udzielonej 
odpowiedzi. Obiecano kilka kadencji temu że Czerwona  Góra zostanie zabezpieczona 
betonową opaską, czego do tej pory nie uczyniono.
Radny Michał Trzoska  -  wystąpienie dot. wyborów do Rad Gmin ,Rady Powiatu 
i Sejmiku Wojewódzkiego poniżej cyt.  

„Szanowni Państwo!
16 listopada czekają nas wybory, W których będziemy wybierać swoich przedstawicieli do
Rady  Miejskiej,  Rady  Powiatu,  Rad  Gmin,  Sejmiku  Województwa  Łódzkiego,  a  także
Burmistrza Miasta Łowicza i wójtów poszczególnych gmin.
Wybory  Samorządowe to  szczególny  typ  głosowania,  bo  choć  wybieramy  Władzę
najniższego szczebla, to stanowiąc lokalne prawo i rozwiązując lokalne problemy jest ona
nam najbliższa.  Wybory Samorządowe to wyjątkowa elekcja  z jeszcze jednego powodu -
wielu kandydatów to nasi bliscy, czy dalecy znajomi. Tym bardziej niepojące jest to, że co 
4 lata, podczas wyborów samorządowych słyszy się w Łowiczu o  procederze kupowania  
i sprzedawania głosów.
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W  tym  roku  we  wszystkich  gminach  Powiatu  Łowickiego  Wprowadzono  wybory
jednomandatowe.  Umożliwia  to  wybór  pomiędzy  ludźmi,  a  także  ocenianie  dokonań  
i programów indywidualnych kandydatów, a nie ich komitetów wyborczych. Radni wybrani
w wyborach jednomandatowych będą W większym stopniu związani z okręgiem wyborczym,
który  reprezentują.  Dlatego  tak  ważne  jest,  by  kandydaci  W najbliższych  wyborach  byli
osobami uczciwymi.
 Łowicz to małe miasto i informacja o tym, że ktoś kupuje głosy błyskawicznie się rozchodzi.
Zasiadanie  W  Radzie  Miejskiej  i  radach  gmin  osób,  które  dopuszczają  się  takiego
przestępstwa powoduje spadek zaufania do władzy lokalnej,  która przy ogólnym kryzysie
demokracji W Polsce, objawiającym się m. in. niską frekwencją wyborczą jest tak naprawdę
ostatnią  nadzieją  demokracji.  Nie  możemy  dopuścić  do  dalszej  erozji  władzy  lokalnej.
Musimy ze wszystkich sił przeciwdziałać opisanym patologiom.
Dlatego Komitet Terenowy Prawa i Sprawiedliwości W Łowiczu inicjuje akcję:

„Mój mózg pracuje - ja głosów nie kupuję!”

W ramach akcji chcemy promować uczciwą walkę wyborczą, a przede wszystkim zapobiegać
kupowaniu głosów, dokumentować i rozliczać takie przypadki.

Zapraszamy  do  współpracy i  przyłączania  się  do  akcji  wszystkie  Komitety  Wyborcze
działające  na  terenie  Powiatu  Łowickiego.  Udowodnijmy,  że  po  25  latach  od  upadku
komunizmu mieszkańcy Księstwa Łowickiego i okolic dojrzeli do demokracji!”.

Radny Ryszard Szmajdziński- wyraził zaskoczenie inicjatywą PIS, jego zdaniem są to czcze
akcje „pod publiczkę”. 
Zapytał jak wygląda sprawa zwrotu  składek że Związku Międzygminnego „Bzura” mija rok 
jak miasto wystąpiło że Związku?
Radny Robert Wójcik – złożył  wniosek w imieniu własnym i Radnego R. Szmajdzińskiego 
dot. podjęcia działań w celu kupienia od PKP działki inwestycyjnej  położonej przy ul. 
Kolejowej. 

( wniosek stanowi załącznik)
Radna Ewa Zbudniewek -  stwierdziła, że dla człowieka uczciwego i rzetelnego apel 
wygłoszony przez Radnego Trzoskę jest  nieco uwłaczający.
Wyjątkowe podziękowania i uznanie  skierowała pod adresem Pań z Biura Rady, 
podziękowała Naczelnikom Wydziałów. 
Radny Jan Kośmider – podziękował Burmistrzowi  za zrealizowanie wniosku  w sprawie 
ul. Księżackiej. Podziękował Naczelnikom Wydziałów i  Dyrektorowi ZUK  za współpracę.
Radny Tadeusz Żaczek – jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował wszystkim 
Radnym za współpracę oraz Jadwidze Kardjalik za sprawną obsługę Komisji. 
Radna Grażyna Sobieszek -  dzisiejsze posiedzenie Rady Miejskiej jest ostatnim 
posiedzeniem w tej kadencji. Podziękowała za współpracę Koleżankom i Kolegom Radnym, 
Burmistrzowi Miasta Paniom Jadwidze Kardjalik i Alicji Dutkiewicz z Biura Rady,  Pani 
Sekretarz i Panu  Skarbnikowi, Naczelnikom Wydziałów za rzetelna i sumienną pracę. 
Szczególne podziękowania skierowała do członków Komisji Społecznej oraz do tych którzy 
pomogli jej w trudnych chwilach. Wyrazem  tych podziękowań  był tort,  którym 
poczęstowano wszystkich.   
Pan Krzysztof Kaliński – poinformował, że do Związku Międzygminnego Bzura 
występowano pismem kilkakrotnie ostatnie pismo  z 24 lipca br. Odpowiedź  wpłynęła w dniu
1.09.2014r z której wynika że : „Miasto Łowicz w okresie gdy było uczestnikiem Związku 
nie wniosło na jego rzecz żadnego  mienia ruchomego i nieruchomości  i jest zobowiązane 
wnieść wpłatę członkowska na pokrycie wkładu własnego na  realizację  budowy  zakładu 
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zagospodarowania  odpadów w Piaskach Bankowych za 2013 rok w wysokości 301 925,65 zł.
Miasto przygotowuje się do wystąpienia do Sądu o zwrot składek inwestycyjnych jakie 
wniosło. 
 Radna Wanda Białas – złożyła podziękowania za współpracę  wszystkim Radnym , 
Burmistrzowi Miasta i Zastępcy Burmistrza, Naczelnikom Wydziałów, Pani Sekretarz , Panu 
Skarbnikowi , Paniom z Biura Rady, Dyrektorom jednostek oraz mediom.
Radny Jacek Haczykowski  dołączył się do podziękowań podziękował za współpracę  
wszystkim z którymi miał przyjemność i okazję  pracować.
 Radny Leszek Plichta – podziękował członkom  Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej  za 
uczciwą pracę w Komisji.  
Pan Dariusz Jasiński Przewodniczący Zakładowej Organizacji Związkowej Niezależnego 
Samorządowego samorządnego Związku Zawodowego Ciepłowników  przy ZEC w Łowiczu
-  przedstawił ogólne informacje o spółce ZEC  i jej aktualną   sytuację finansową  oraz  plany
inwestycyjne spółki. 
Zakładowa Organizacja Związkowa spółki ZEC   na podstawie  doniesień prasowych 
 o ewentualnej sprzedaży  udziałów spółki wystąpiła do Burmistrza Miasta  w dniu 
15 października 2014r z pismem,  w którym zwracali się  z prośbą  o jednoznaczne udzielenie
odpowiedzi na 4 pytania  i  udzielenie odpowiedzi do dnia 29 października br.
 Odczytał pytania. 

( pismo stanowi załącznik)

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- poinformował że to pismo zostało zadekretowane do 
Pana Skarbnika i Wydziału Spraw Komunalnych i odpowiedź zostanie udzielona w dniu 
jutrzejszym nadmienił  że nie został przekroczony ustawowy termin udzielenia odpowiedzi. 
Na spotkaniu w dniu 15 października br. Burmistrz poinformował Przewodniczącego 
Związku i pozostałą delegację o odpowiedziach na poszczególne pytania,  zatem dzisiejsze 
wystąpienie posiada cechy kampanii wyborczej.
 Burmistrz poniżej odpowiedział na  poszczególne pytania:

1. Czy prowadzone są rozmowy przez Burmistrza  Miasta Łowicza w sprawie zbycia 
posiadanych udziałów w ZEC w Łowiczu Sp. z o.o.?

Odpowiedź: Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- nie są prowadzone takie rozmowy.
2. Czy Burmistrz  Miasta Łowicza zamierza zbyć posiadane udziały w ZEC w Łowiczu 

Sp. z o.o.? 
Odpowiedź:  Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  nie  zamierza  zbyć  udziałów  w  ZEC
 w Łowiczu Sp. z o.o.? 

3. Czy  Burmistrz  Miasta Łowicza zamierza wyrazić zgodę na zbycie udziałów w ZEC
 w Łowiczu Sp. z o.o. posiadanych przez WFOŚiGW w Łodzi?

Odpowiedź: Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  trudno odpowiedzieć  na to pytanie, nie
ma takiej w przypadku,   gdy zwróci się ktoś z  taką propozycja pierwsza  dowie się o tym
Rada Miejska. Nikt się z taka propozycja nie zwrócił .   

4. Czy Burmistrz  Miasta Łowicza zamierza nabyć udziały  ZEC w Łowiczu Sp. z o.o.  
od  WFOŚiGW w Łodzi?

Odpowiedź: Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  nie ma takiej propozycji ze strony 
WFOŚiGW w Łodzi, gdyby jednak taka propozycja była, to  zależne to będzie od przyszłej 
Rady Miejskiej
Pan Dariusz Jasiński Przewodniczący Zakładowej Organizacji Związkowej Niezależnego 
Samorządowego samorządnego Związku Zawodowego Ciepłowników  przy ZEC w Łowiczu 
-  stwierdził ze o zbyciu udziałów  nie decyduje Rada Nadzorcza tylko Zgromadzenie 
Wspólników. 
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz - nie mówił  o Radzie Nadzorczej tylko o konsultacji 
z Radą Miejską w tak ważnych decyzjach jak zbycie udziałów. 
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa  - przypomniał, że w dniu 16 października br. minęła
20 rocznica nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Łowicza  dla Ojca Świętego Jana 
Pawła II.
Poinformował Radnych o obchodach  Święta Niepodległości , zwracając się z prośbą o udział 
Radnych w pocztach sztandarowych, czym zajmie się Wiceprzewodniczący Rady Piotr 
Gołaszewski.  
Przedstawił podsumowanie kadencji 2010-2014 Rady Miejskiej w Łowiczu.
 (stanowi złącznik). 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  stwierdził ze ostatnie 4 lata były dobre dla miasta 
Łowicza, który się zmienił na korzyść. Lata 2010,2011 i 2012 to dobry okres inwestycyjny 
dla miasta. Wspólnie z tą Radą Miejską udało się zebrać i wydać przez 4 lata ok.
360 milionów złotych, na inwestycje  wydano ponad 60 mln. zł. 
 Przeprosił  jeśli kogoś obraził w tej kadencji. 
Podziękował za poparcie koalicyjne w tej Radzie, podziękował również za głosy opozycji 
których słuchał. Podziękował za dobra kulturę  samorządową w tej Radzie.  
Życzył  aby w tych wyborach  nie skłócono się i nie obrażono się ,bo w tym mieście będą 
wszyscy żyli i pracowali. 
Życzył wszystkim zwycięstwa w Wyborach Samorządowych w dniu 16 listopada br. 
Następnie  Przewodniczący Rady wraz z Burmistrzem  każdemu Radnemu wręczyli zdjęcie 
Rady Miejskiej w kadencji 2010-2014 i album  który miasto dofinansowało pt.” 100-lecie 
Koła Wychowanków Liceum Ogólnokształcącego”. 

Ad.12.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za udział i dyskusję na sesji Rady.

Na tym zakończono obrady LXI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokółowały:                                     Sekretarz Sesji                  Przewodniczący Rady 

                                                  

Jadwiga Kardjalik    Tadeusz Żaczek                   Henryk Zasępa
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